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Geachte raadsleden,  
 
 
Bij brief van 25 juni 2020 heeft de fractie Groenlinks vragen gesteld aan ons college met als onderwerp 
de stand van zaken rond 5G. Met deze brief beantwoord ik namens het college de betreffende vragen. 
 
1. Standpunt College 
a. Heeft het college inmiddels een standpunt bepaald m.b.t de uitrol van 5G in Barendrecht? 

 
We ontwikkelen inderdaad een standpunt op dit dossier. 
Ons college heeft recent een Factsheet 5G en een Discussienota 5G besproken. Hierbij is kennis 
genomen van de aangereikte informatie door de ambtelijke organisatie. Tevens is besloten dat ik 
in dit dossier als portefeuillehouder optreed namens het college. 
Verdere verdieping zal plaatsvinden tijdens een breed portefeuillehoudersoverleg (overleg van 
het college met ambtelijke ondersteuning). Tijdens dit overleg (en volgende) bepalen we ook een 
richting met elkaar. 
We willen bijvoorbeeld gaan onderzoeken of we lokaal antennebeleid op kunnen stellen om te 
zorgen voor duidelijkheid richting telecombedrijven en inwoners. In de aanstaande 
Telecommunicatiewet staat nu dat gemeenten medewerking moeten verlenen aan redelijke 
verzoeken tot plaatsing van antennes door telecomproviders. We gaan onderzoeken of we als 
gemeente met lokaal antennebeleid opstelpunten voor antennes kunnen aanwijzen en 
voorwaarden kunnen stellen voor plaatsing en participatie met omwonenden. We willen daarbij 
ook kijken hoe we beschikbare informatie over o.a. gezondheid en straling kunnen ontsluiten op 
onze website om burgers en bedrijven op een goede manier te informeren. 
Duidelijk is wel dat het dossier nog volop in ontwikkeling is en veel verschillende onderwerpen 
raakt: gezondheid/straling, openbare ruimte, ruimtelijke ordening, vergunningverlening, 
economie, etc. 
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b. Zo ja, wat is dat standpunt? 
  

Zie het antwoord op vraag 1a. 
 

2. Rijksoverheid en MRDH 
a. Zijn er sinds oktober 2019 nieuwe ontwikkelingen binnen de rijksoverheid? 
   

Het wetsvoorstel Implementatie Telecomcode is nog niet vastgesteld. Vanuit de VNG (gevoed 
door de gemeenten) is bij het Rijk aangegeven dat gemeenten worstelen met vraagstukken van 
nieuwe lokale regelgeving rond plaatsing en weerstand daartegen en met vragen over de 
gevolgen voor de gezondheid. De VNG heeft namens ons gevraagd of inzicht gegeven kan 
worden in de impact van de vaststelling van de nieuwe wet en of gemeenten beter ondersteund 
kunnen worden op dit onderwerp. 
 
Daarnaast heeft het Rijk aangegeven dat eind juni de veiling is gestart van de betreffende 
frequenties, die de mobiele telecom providers kunnen gebruiken voor het opzetten van het 5G-
netwerk. De uitslag van deze veiling is nog niet bekend. 
 
Op verzoek van de Tweede Kamer is de Gezondheidsraad gestart met een nieuw 
literatuuronderzoek naar 5G en Gezondheid. De uitkomst van dit onderzoek wordt na de 
zomervakantie verwacht. 
 

b. De gemeente neemt deel aan werkgroepen van de MRDH.  Wat zijn de ontwikkelingen binnen 
die groepen? 
 
Digitalisering transformeert onze economie en maatschappij. Juist met de coronacrisis hebben 
we gemerkt wat een vlucht dit kan nemen. De MRDH richt zich op het bredere thema 
digitalisering, 5G is hier een onderdeel van. Een goede digitale infrastructuur is een belangrijke 
randvoorwaarde voor het behoud en de verdere ontwikkeling van onze regionale economie. Om 
die reden hebben de 23 gemeenten van de metropoolregio besloten samen te werken om de 
digitale connectiviteit in de metropoolregio op orde te brengen en te houden. Het gaat 
bijvoorbeeld om big data analyse, kunstmatige intelligentie, blockchain, 3D printen, cloudstorage 
en -computing en het internet der dingen. 
 
Een van de MRDH werkgroepen gaat specifiek over het mobiele netwerk 5G. De ontwikkelingen 
in deze werkgroep zijn met name gericht op de onderstaande 3 thema’s: 
 
Voorbereiden op de komst van 5G 
Voor 5G zijn nieuwe antennes nodig. Dat betekent dat na de 5G frequentieveilingen, 
marktpartijen mogelijk nieuwe antennes (o.a. small cells) willen plaatsen en hiervoor aanvragen 
bij de gemeente zullen doen. Gemeenten moeten daarom bepalen waar(op) deze antennes wel 
en niet geplaatst mogen worden en onder welke voorwaarden. De MRDH gemeenten proberen 
antennebeleid te delen en op elkaar af te stemmen. 
 
Delen van kennis over gezondheid, veiligheid en dataprivacy 
De MRDH gemeenten informeren elkaar over gezondheid, veiligheid en dataprivacy aspecten en 
reiken elkaar inzichten aan ’hoe ze hier het beste om kunnen gaan’. We delen onder meer 
inzichten uit proeftuinen, onderzoeken en  documenten zoals factsheets. 
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Inspelen op kansen van 5G voor bedrijfsleven 
Koplopers binnen het agro logistieke cluster Dutch Fresh Port en enkele andere bedrijven 
verkennen of werken met kunstmatige intelligentie en robotisering. 5G kan juist voor deze 
baanbrekende technologieën het verschil maken. In samenwerking met de MRDH en ook met de 
provincie proberen we bedrijven te helpen bij dit soort vraagstukken.  
 

3. Zijn er sinds oktober 2019 in Barendrecht aanvragen gedaan voor de aanleg van 5G? Zo ja, 
zijn deze in behandeling genomen en zijn er resultaten? 
 
Nee, er zijn geen aanvragen gedaan voor de aanleg van 5G. 
 
5G (vijfde generatie) is na 4G de volgende technische generatie om mobiele communicatie 
mogelijk te maken. Belangrijk verschil met 4G is dat bij 5G een snellere data-overdracht mogelijk 
is, de reactietijd veel korter is en verbindingen betrouwbaarder zijn. Bovendien kunnen met 5G 
veel meer apparaten tegelijkertijd verbonden worden. 5G is noodzakelijk om de al maar 
toenemende vraag naar mobiele data op te kunnen vangen en het maakt veel nieuwe 
toepassingen mogelijk. 
 
5G kan al worden toegepast met gebruikmaking van de frequentiebanden die nu gebruikt worden 
voor 2G, 3G en 4G. De Europese Unie heeft drie specifieke frequentiebanden aangewezen 
waarop 5G gebruikt kan worden: de 700 MHz, 3,5GHz en 26 GHz. De veiling van de 700 MHz 
band is eind juni gestart. 
 

4. Regelmatig vinden er werkzaamheden plaats rond 4G installaties. Dat roept vragen op bij 
bezorgde inwoners die vrezen dat het 5G betreft. Zijn er afspraken met de eigenaren/ 
installateurs van die installatie over de communicatie met de omwonenden? Zo ja, welke 
zijn dat? 
 
De mobiele operators gaan nu langs alle bestaande opstelpunten om werkzaamheden te 
verrichten en het opstelpunt klaar te maken voor 5G. Dit proces is al opgestart in aanloop naar de 
veiling en loopt waarschijnlijk nog door na de veiling, tot alle opstelpunten zijn aangepast. Bij 
bestaande opstelpunten (zendmasten) is dit vergunningvrij. Dit komt omdat alleen de antennes in 
de mast worden aangepast. 
 
Vergunningplichtige antennes 
Is een nieuwe mast nodig om voldoende dekking te realiseren, dan kan voor het plaatsen van 
deze mast wel een vergunning nodig zijn. De initiatiefnemer is verplicht om contact te leggen met 
de gemeente en omwonenden. De gemeente stelt de vergunningeisen op, mede gebaseerd op 
landelijke richtlijnen en afspraken. Een gemeente maakt aanvragen voor vergunningen voor een 
vrijstaande zendmast bekend via hun website en de gemeentepagina’s in huis-aan-huis-bladen. 
Meestal geldt bij een zendmast de reguliere voorbereidingsprocedure. Dat betekent dat de 
gemeente binnen acht weken een besluit moet nemen op de vergunningaanvraag. Binnen zes 
weken na publicatie van het besluit kan bezwaar worden gemaakt bij de gemeente door 
belanghebbenden (omwonenden in de buurt van de zendmast). De gemeente bepaalt of het 
bezwaar terecht (gegrond) is. Vervolgens neemt zij een besluit, vaak na advies van een 
bezwaarschriftencommissie. Daarna is beroep mogelijk bij de rechtbank. 
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Vergunningvrije antennes 
Er is geen omgevingsvergunning nodig voor antennemasten van hulpverleningsdiensten en 
installaties op gebouwen met een mast lager dan vijf meter boven de dakrand. In dit geval is 
wettelijk vastgelegd dat bij plaatsing alleen goedkeuring nodig is van de gebouwbeheerder (VVE, 
woningcorporatie, overheid, etc.). Voor vergunningvrije zendmasten gelden de afspraken uit het 
Antenneconvenant. Het doel van dit convenant is dat ook vergunningvrije zendinstallaties 
zorgvuldig worden geplaatst. Als er een vergunningvrije zendmast op een woongebouw geplaatst 
wordt, kunnen bewoners stemmen volgens de instemmingsprocedure uit het Antenneconvenant. 
Bewoners tegenover een gebouw waarop een vergunningvrije zendmast geplaatst wordt, hebben 
geen stemrecht. 
 
Small cells 
Vanaf eind 2022 wordt het ook beter mogelijk om de zogenaamde small cells te gaan gebruiken. 
De Europese Commissie heeft bepaald dat overheden geen vergunningplicht mogen opleggen 
voor de plaatsing van deze small cells (onder een aantal voorwaarden: binnen bepaalde klassen, 
geïntegreerd in draagconstructie, max. 30 liter, etc). 
Op sommige, hele drukke locaties in Nederland zijn ze al aanwezig. Deze kleine antennes zorgen 
voor een betere dekking en hogere capaciteit op een specifieke locatie. Het bereik van een small 
cell is beperkt tot enkele honderden meters. Small cells zijn in de omgeving minder zichtbaar 
aanwezig en worden zoveel mogelijk weggewerkt in lantaarnpalen, op bushokjes en in gevels. 
Het is niet waarschijnlijk dat deze small cells gedurende de komende vijf jaar op grote schaal in 
Barendrecht worden uitgerold. Dit zullen in eerste instantie vooral zeer drukke publieke gebieden 
zijn, zoals centrale stations, drukke winkelcentra en (voetbal)stadions. Het is niet nodig en de 
kosten van small cells zijn daarvoor simpelweg nog te hoog. 

 
 
Ik vertrouw erop u voor dit moment voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 
Hoogachtend, 
 
 

 
 
 
A.J. Proos 


